

搭乘台鐵：

抵達台北火車站後，可搭乘捷運淡水信義線(紅線)，並於大安站轉車前往動物園站(棕線)。

抵達動物園站後，於一號出口出站，並轉乘公車羅斯福路幹線 (原 236)、236 區、237、66、611、282、295、679、棕 3、棕 6、棕 15、棕 15 區、棕 18、綠 1、1503，至政大站下車。(每 10 分鐘一班車)。或由一號出口出來步行約 15 分鐘。

搭乘高鐵：

抵達高鐵台北站後，可搭乘捷運淡水信義線(紅線)，並於大安站轉車前往動物園站(棕線)。

抵達動物園站後，於一號出口出站，並轉乘公車羅斯福路幹線 (原 236)、236 區、237、66、611、282、295、679、棕 3、棕 6、棕 15、棕 15 區、棕 18、綠 1、1503，至政大站下車。(每 10 分鐘一班車)。或由一號出口出來步行約 15 分鐘。

公車

- 欣欣客運 [羅斯福路幹線 \(原 236\)](#)、[236 區](#)、[237](#)、[611](#)、[295](#)、指南客運 [1503](#)、[282](#)、[530](#)、東南客運 [小 10](#)
- 捷運接駁公車 [棕 3](#)、[棕 5](#)、[棕 6](#)、[棕 11](#)、[棕 15](#)、[棕 18](#)、[綠 1](#)，至「政大站」下車
- 公車路線圖連結至[台北市公車動態系統](#)

捷運

- 搭乘捷運新店線 (綠線) 至公館站，轉搭 [羅斯福路幹線 \(原 236\)](#)、[236 區](#)、[530](#)、[棕 11](#) 至「政大站」下車。(上車站點：2 號出口過馬路右方公車亭)
- 搭乘捷運新店線 (綠線) 至景美站，轉搭 [棕 6](#) 至「政大站」下車
- 搭乘捷運文湖線 (棕線) 至動物園，轉搭 [羅斯福路幹線 \(原 236\)](#)、[236 區](#)、[237](#)、[611](#)、[282](#)、[295](#)、[棕 3](#)、[棕 6](#)、[棕 18](#)、[綠 1](#)、[1503](#) 至「政大站」下車。(上車站點：1 號出口過馬路右方公車亭)
- 搭乘捷運板南線 (藍線) 至市政府站，轉搭 [棕 18](#)、[綠 1](#) 至「政大站」下車。(上車站點：市政府站 3 號出口)
- 搭乘捷運信義淡水線 (紅線) 到台北 101 / 世貿站，轉搭 [棕 18](#)、[綠 1](#) 至「政大站」下車。(上車站點：台北 101 / 世貿站 5 號出口)

開車

- 從**國道三號高速公路** (木柵交流道 - 國 3 甲台北聯絡道 - 萬芳交流道)
萬芳交流道下國道三號-> 右轉木柵路四段-> 左轉秀明路經萬壽橋直行至萬壽路右轉
- 從**台北市東區** (經信義快速道路南向)
信義快速道路 (南向) 接萬芳交流道下國道三號-> 右轉木柵路四段-> 左轉秀明路經萬壽橋直行至萬壽路右轉
- 從**辛亥路** (辛亥隧道)
過辛亥隧道-> 直行至興隆路左轉-> 左轉木柵路二段接秀明路過萬壽橋直行至萬壽路右轉
- 從**和平東路** (軍功路莊敬隧道)
過莊敬隧道，走軍功路-> 右轉木柵路四段-> 左轉秀明路經萬壽橋直行至萬壽路右轉
- 從**羅斯福路** (公館)
羅斯福路四段向南走-> 左轉興隆路-> 左轉木柵路二段接秀明路過萬壽橋直行至萬壽路右轉

政治大學校園外賓停車區域僅限 C 、D 類停車區：

C 類停車區：山下東西兩側校區平面開放空間非「教」字限定停車位 (包括社資中心、井塘樓、綜合院館、新聞館、體育館及行政大樓後方週邊等)。山上校區各大樓周邊平面開放空間非「教」字限定停車位 (包括道藩樓、百年樓、季陶樓、國際大樓及藝文中心等)。

D 類停車區：環山一道以藝文中心管制點為界之非主要教學區停車位、環山二道沿線停車位、環山三道以濟賢橋管制點為界之非主要教學區停車位及山上宿舍周邊平面開放空間停車位 (含後山校門口進入至蔣公銅像周邊等)。

政治大學山下校園地圖

NCCU DOWNHILL CAMPUS MAP



By Taiwan Railways (TRA)

After arriving at Taipei Main Station, take the MRT Tamsui-Xinyi Line (Red Line) and transfer at Daan Station to the Brown Line heading towards the Taipei Zoo Station.

Upon arriving at Taipei Zoo Station, exit through Exit 1 and transfer to one of the following buses: Roosevelt Road Main Line (formerly 236), 236 District, 237, 66, 611, 282, 295, 679, Brown 3, Brown 6, Brown 15, Brown 15 District, Brown 18, Green 1, or 1503. Get off at the NCCU stop (buses run every 10 minutes). Alternatively, you can exit through Exit 1 and walk for about 15 minutes.

By High-Speed Rail (HSR)

After arriving at Taipei HSR Station, take the MRT Tamsui-Xinyi Line (Red Line) and transfer at Daan Station to the Brown Line heading towards the Taipei Zoo Station.

Upon arriving at Taipei Zoo Station, exit through Exit 1 and transfer to one of the following buses: Roosevelt Road Main Line (formerly 236), 236 District, 237, 66, 611, 282, 295, 679, Brown 3, Brown 6, Brown 15, Brown 15 District, Brown 18, Green 1, or 1503. Get off at the NCCU stop (buses run every 10 minutes). Alternatively, you can exit through Exit 1 and walk for about 15 minutes.

By Bus

- **Shin Shin Bus Lines:** Roosevelt Road Main Line (formerly 236), 236 District, 237, 611, 295
- **Zhinan Bus:** 1503, 282, 530
- **Southeast Bus:** Small 10
- **MRT Shuttle Buses:** Brown 3, Brown 5, Brown 6, Brown 11, Brown 15, Brown 18, Green 1, get off at "NCCU Station"
- **Bus Route Map Link:** [Taipei Bus Dynamic System](#)

By MRT

- **Xindian Line (Green Line):** Take the MRT to Gongguan Station, then transfer to Roosevelt Road Main Line (formerly 236), 236 District, 530, or Brown 11 and get off at "NCCU Station." (Boarding point: Bus stop on the right side of Exit 2 after crossing the street).
- **Xindian Line (Green Line):** Take the MRT to Jingmei Station, then transfer to Brown 6 and get off at "NCCU Station."

- **Wenhu Line (Brown Line):** Take the MRT to Taipei Zoo Station, then transfer to Roosevelt Road Main Line (formerly 236), 236 District, 237, 611, 282, 295, Brown 3, Brown 6, Brown 18, Green 1, or 1503 and get off at "NCCU Station." (Boarding point: Bus stop on the right side of Exit 1 after crossing the street).
- **Bannan Line (Blue Line):** Take the MRT to Taipei City Hall Station, then transfer to Brown 18 or Green 1 and get off at "NCCU Station." (Boarding point: Bus stop on the right side of Exit 3).
- **Tamsui-Xinyi Line (Red Line):** Take the MRT to Taipei 101/World Trade Center Station, then transfer to Brown 18 or Green 1 and get off at "NCCU Station." (Boarding point: Bus stop on the right side of Exit 5).

By Car

- **From National Highway No. 3 (Muzha Interchange - National Highway 3A Taipei Connector - Wanfang Interchange):**
Exit National Highway No. 3 at Wanfang Interchange -> Turn right onto Section 4, Muzha Road -> Turn left onto Xiuming Road, cross Wanshou Bridge and go straight -> Turn right onto Wanshou Road.
- **From Taipei's Eastern District (via Xinyi Expressway Southbound):**
Take Xinyi Expressway Southbound to Wanfang Interchange on National Highway No. 3 -> Turn right onto Section 4, Muzha Road -> Turn left onto Xiuming Road, cross Wanshou Bridge and go straight -> Turn right onto Wanshou Road.
- **From Xinghai Road (Xinghai Tunnel):**
Pass through Xinghai Tunnel -> Go straight and turn left onto Xinglong Road -> Turn left onto Section 2, Muzha Road and connect to Xiuming Road, cross Wanshou Bridge and go straight -> Turn right onto Wanshou Road.
- **From Heping East Road (Military Road Zhuangjing Tunnel):**
Pass through Zhuangjing Tunnel, continue on Military Road -> Turn right onto Section 4, Muzha Road -> Turn left onto Xiuming Road, cross Wanshou Bridge and go straight -> Turn right onto Wanshou Road.
- **From Roosevelt Road (Gongguan):**
Head south on Section 4, Roosevelt Road -> Turn left onto Xinglong Road -> Turn left onto Section 2, Muzha Road and connect to Xiuming Road, cross Wanshou Bridge and go straight -> Turn right onto Wanshou Road.

The designated parking areas for guests on the NCCU campus are limited to Category C and D parking zones:

Category C Parking Zones: Open spaces on both the east and west sides of the

lower campus, excluding spaces marked with "教" (Reserved for Faculty) (including areas around the Social Sciences Information Center, Jing Tang Building, General Building of Colleges, Journalism Building, Gymnasium, and Administrative Building surroundings).

Category D Parking Zones: Parking spaces along Mountain Circle 1 Road up to the Art & Culture Center checkpoint (non-primary teaching areas), parking spaces along Mountain Circle 2 Road, parking spaces along Mountain Circle 3 Road up to the Ji Xian Bridge checkpoint (non-primary teaching areas), and open spaces around upper campus dormitories (including the area from the Rear Mountain Gate to the surroundings of Chiang Kai-shek's statue).

政治大學山下校園地圖

NCCU DOWNHILL CAMPUS MAP

